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DE VLAAMSE MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME  

 
 

MEDEDELING AAN  
DE VLAAMSE REGERING 

 

Betreft:  
 

Verslag zending naar Den Haag, Nederland 
 

 
 
Op donderdag 7 oktober heb ik een zending ondernomen naar Den Haag in Nederland. 
 
Om de samenwerking met Nederland te bevorderen binnen de klimaat- en energietransitie 
ontmoette ik demissionair staatssecretaris van Economische Zaken en Klimaat, mevrouw Dilan 
Yeşilgöz-Zegerius. 
 
Tijdens het gesprek met de staatssecretaris werd het Nederlands standpunt over het Fit For 55 
programma van de Europese Commissie besproken. Nederland heeft haar positie over Fit For 55 op 
hoofdlijnen al klaar, aangezien het een verplichting is in Nederland om binnen een termijn van zes 
weken een standpunt in te nemen over Europese voorstellen. Belangrijk aspect in het Nederlandse 
standpunt is dat de staatssecretaris van mening is dat alle landen en sectoren moeten bijdragen 
aan de klimaatopgave. Er bestaat nu nog een grote spreiding (van 40%) tussen de nationale 
reductiedoelen van lidstaten. De hoogste doelstelling bedraagt -50%, terwijl bijvoorbeeld Bulgarije 
maar 10% reductie moet realiseren. De Nederlandse regering zet zich daarom in voor meer 
convergentie bij de nationale 2030 doelstellingen.  
 
Nederland staat verder ‘terughoudend’ ten aanzien van nieuwe fondsen, zoals het ‘sociaal 
klimaatfonds'. Die terughoudendheid geldt ook ten aanzien van het ophogen van andere Europese 
fondsen (Moderniserings en Innovatiefonds). De Nederlandse regering stelt voorop dat “In het 
algemeen geldt dat er een balans moet zijn tussen de zwaarte van de klimaatopgave en alle 
toegezegde middelen per lidstaat”. Ik heb de staatssecretaris de stand van zaken meegedeeld in de 
Belgische standpuntbepaling, waarbij ik wees op de lopende impactbeoordeling van de uitbreiding 
van het ETS-systeem. Er werd afgesproken definitieve cijfers met elkaar uit te wisselen. 
 
Tijdens het gesprek kwamen ook andere aspecten van het klimaatbeleid ter sprake. Zo verwees de 
staatssecretaris naar een recent pakket aan klimaatmaatregelen in de Tweede Kamer voor een 
bedrag van 7 miljard euro, waarbij de focus ligt op het voorbereiding van de infrastructuur in 
Nederland op de industriële klimaatomslag enerzijds en het voorkomen van onnodige extra lasten 
en verplichtingen anderzijds. Verhoogde isolatiepremies maken daar als stimulerend beleid een 
belangrijk deel van uit; 
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Onvermijdelijk gespreksonderwerp was het aspect van de stijgende energieprijzen, waar zowel 
Nederland als Vlaanderen mee kampen. De staatssecretaris verwees naar eerdere de taks shift van 
enkele jaren geleden waardoor de kosten voor hernieuwbare energie-investeringen in Nederland 
voor ongeveer twee derden terecht komen bij bedrijven en ongeveer één derde bij gezinnen. 
 
De staatssecretaris reikte de hand naar Vlaanderen om, zodra een nieuw kabinet aantreedt, samen 
actie te ondernemen om het tekort aan arbeidskrachten in de bouwsector aan te pakken. Ondanks 
inspanningen om te zorgen voor meer technisch geschoolde mensen, blijft dat een belangrijk 
aandachtspunt. Ook in Vlaanderen worden met STEM gelijkaardige initiatieven genomen, maar blijft 
dit een aandachtspunt. 
 
Met betrekking tot de energiebevoorrading uitte de staatssecretaris de bekommernis over de 
impact van de sluiting van de Belgische kerncentrales op Nederland aangezien de vervangende 
capaciteit minder proper is. Wat betreft de eigen energiebevoorrading in Nederland, zet de 
staatssecretaris in op twee onderzoeken. Enerzijds gebeurde er een marktbevraging in Nederland 
om te bekijken of er spelers op de markt zijn die bereid zijn te investeren in een moderne vorm van 
kernenergie. Verschillende Europese spelers gaven aan bereid te zijn. Anderzijds start weldra een 
scenariostudie om te onderzoeken welke de meerwaarde of rol van kernenergie kan zijn in de 
toekomstige energiemix in Nederland. Er werd afgesproken terzake voldoende informatie uit te 
wisselen. 
 
Na de ontmoeting met staatssecretaris Yeşilgöz-Zegerius, bezocht ik de Algemeen Afvaardiging van 
de Vlaamse regering in Nederland. Zij zijn in hetzelfde gebouw gevestigd als de diensten van 
Toerisme Vlaanderen in Nederland. Naast een rondleiding in de kantoren, ging ik uitgebreid in 
gesprek over de Vlaamse werking van Toerisme Vlaanderen, Flanders Investment en Trade en de 
Algemeen Afvaardiging van de Vlaamse regering in Nederland. Met Dirk Mertens, Directeur Toerisme 
Vlaanderen-Brussel in Nederland, ging ik in op de lopende en toekomstige initiatieven om 
Nederlandse toeristen na de COVID-crisis opnieuw warm te maken voor een reis naar Vlaanderen. 
 
Als derde luik van de zending ontmoette ik demissionair Minister van Infrastructuur en Waterstaat 
Barbara Visser. Op de agenda stond de aanpak van PFAS (Poly- en perfluoralkylstoffen) in 
Vlaanderen en bij uitbreiding Europa. Ik gaf de minister een uitgebreide toelichting bij alle 
initiatieven die Vlaanderen onderneemt om PFAS-verontreiniging te voorkomen en onverantwoorde 
lozingen tegen te gaan. Vlaanderen heeft onder meer beslist haar PFAS Actieplan te versterken en 
zet vol in op het maximaal terugdringen van de PFAS emissies, waaronder die van 3M in het 
bijzonder. Nederland zal Vlaanderen hierbij ondersteunen met de ervaring die is opgedaan rond 
Chemours in Dordrecht.  
 
We hebben afgesproken om de samenwerking waar nodig te intensiveren. Vlaanderen en Nederland 
gaan, elk vanuit de eigen verantwoordelijkheid, Zeeland intensiever ondersteunen, zodat zij de 
vragen van hun inwoners zo goed mogelijk kunnen beantwoorden en de bezorgdheid zoveel 
mogelijk kunnen wegnemen. Zo zullen experts uit Vlaanderen en Nederland op 20 oktober bij de 
technische briefing in de Provinciale Staten van Zeeland een toelichting geven en vragen 
beantwoorden. Onder meer de PFAS-opdrachthouder van de Vlaamse regering, Karl Vrancken, zal de 
duurzame aanpak van Vlaanderen toelichten. Ook is afgesproken om via de bestaande 
Internationale Scheldecommissie en de door Zeeland opgerichte tijdelijke werkgroep informatie uit 
te wisselen en kennis en expertise met elkaar te delen. 
 
Minister gaf aan in de schoot van de Internationale Scheldecommissie, naar voorbeeld van de 
Rijncommissie, verdere afspraken te maken en gezamenlijke doelstellingen vast te leggen om de 
waterkwaliteit te verbeteren en de aanwezigheid van zorgwekkende stoffen in het water terug te 
dringen. Ik heb aangegeven dat de Internationale Scheldecommissie een goed forum is om het 
gesprek daarover aan te gaan. 
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Nederland en Vlaanderen slaan ook de handen in elkaar om te komen tot een Europees verbod op 
het gebruik van PFAS voor alle 'niet-essentiële' toepassingen in producten. De Nederlandse 
staatssecretaris Van Weyenberg werkt hier met o.a. de Vlaamse collega’s aan en dit werd reeds op 
vraag van Vlaanderen geagendeerd tijdens de Europese Raad Leefmilieu. 
 
Na afloop van het gesprek met minister Visser werd een gezamenlijke persconferentie gegeven voor 
de Nederlandse en Vlaamse pers. Er werd ook een gezamenlijke persmededeling verstuurd door de 
Nederlandse Rijksvoorlichtingsdienst.  
 
Tijdens alle gesprekken werd ik vergezeld van mijn adjunct-kabinetschef en woordvoerder Andy 
Pieters, adjunct-kabinetschef Gaetane Maes (Omgeving) en de heer Filip D’havé, Algemeen 
Afgevaardigde van de Vlaamse Regering in Nederland. 
 

 
 

De Vlaamse minister van Justitie en Handhaving,  
Omgeving, Energie en Toerisme, 

 
 
 

Zuhal DEMIR 




